
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 SPRÁVA  
O ČINNOSTI ZDRUŽENIA 

OBCÍ MESTSKEJ OBLASTI TRNAVA 

ZA ROK 2020 

 

 

 



 
 

Vznik združenia 

Združenie obcí mestskej oblasti Trnava (ďalej len „ZOMOT“ alebo „Združenie“) vzniklo na 

základe Koncepcie územného rozvoja Slovenska 2001 v znení KURS 2011 a opatrenia 

v zmysle článku 7 Nariadenia o EP a Rady (EÚ), ktorým bola pre podporu udržateľného 

mestského rozvoja ako integrovaná územná jednotka vymedzená Trnava ako krajské mesto 

spolu s funkčným územím, ktoré tvorí 15 priľahlých obcí - Biely Kostol, Bohdanovce nad 

Trnavou, Brestovany, Bučany, Dolné Lovčice, Hrnčiarovce nad Parnou, Jaslovské 

Bohunice, Malženice, Ružindol, Suchá nad Parnou, Šelpice, Špačince, Zavar, Zeleneč, 

Zvončín (ďalej len „MFO“).  

ZOMOT zriadili obce MFO zmluvou o zriadení združenia obcí v zmysle § 20b zákona 

č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov za účelom spolupráce 

členov združenia na integrovaných projektoch a iných spoločných projektoch v rámci územia 

členov združenia.  

Za deň oficiálneho vzniku ZOMOT sa pokladá deň registrácie a zapísanie do registra združení 

obcí vedeného Okresným úradom Trnava pod registračným číslom: VVS/ZO-40/2016. Dňom 

registrácie je 11. júl 2016.  

 

Kontaktné údaje: 

Sídlo združenia: Hlavná 1, 917 00 Trnava 

Sídlo kancelárie združenia: Ružindol 130, 919 61 Ružindol 

IČO: 50 428 438 

DIČ: 21 203 426 86 

Web stránka: www.zomot.sk 

Bankový účet je vedený v Slovenskej sporiteľni: SK68 0900 0000 0051 1558 4532 

 

Riaditeľka kancelárie združenia: Mgr. Anna Vitteková 

E-mail: anna.vittekova@zomot.sk 

Tel.č.: +421 905 379 470 

Kancelária združenia: Adela Peňaková 

E-mail: adela.penakova@zomot.sk 

Tel.č.: +421 905 379 477 
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Orgány združenia v zmysle platných stanov 

 

• Predseda združenia: Miroslav Sučák, starosta obce Bohdanovce nad Trnavou 

• Podpredseda združenia: Mgr. Katarína Dudášová, starostka obce Zvončín do 

24.11.2020; od 24.11.2020 Ing. Tomáš Bartovič, starosta obce Dolné Lovčice 

 

Dozorná rada: 

• Predseda DR: Mgr. Tibor Pekarčík, viceprimátor mesta Trnava 

• Člen DR: Ing. Martin Glončák., starosta obce Suchá nad Parnou 

Člen DR: doc. Ing. Iveta Paulová, PhD., MBA, starostka obce Biely Kostol 

Rada združenia: 

• Predseda Rady združenia: Miroslav Sučák, starosta obce Bohdanovce nad Trnavou 

• Člen Rady združenia: JUDr. Peter Bročka, LL.M., primátor mesta Trnava 

• Člen Rady združenia: Mgr. Katarína Dudášová, starostka obce Zvončín do 24.11.2020 

od 24.11.2020 člen Rady združenia: Ing. Tomáš Bartovič, starosta obce Dolné Lovčice 

• Člen Rady združenia: Peter Galanský, starosta obce Ružindol 

• Člen Rady združenia: Ing. Ondrej Kuhajda, starosta obce Brestovany 

 

Valné zhromaždenie: 

• JUDr. Peter Bročka, LL.M., primátor mesta Trnava 

• Mgr. Katarína Dudášová, starostka obce Zvončín 

• doc. Ing. Iveta Paulová, PhD., MBA, starostka obce Biely Kostol 

• Miroslav Sučák, starosta obce Bohdanovce nad Trnavou 

• Ing. Ondrej Kuhajda, starosta obce Brestovany 

• Ing. Rastislav Kurinec, starosta obce Bučany 

• Ing. Tomáš Bartovič, starosta obce Dolné Lovčice 

• RNDr. Monika Kopecká PhD., zastupujúca starostka obce Hrnčiarovce nad Parnou a    

Mgr. Marcel Škorec, starosta obce Hrnčiarovce nad Parnou 

• Božena Krajčovičová, starostka obce Jaslovské Bohunice 

• Miroslav Macko, starosta obce Malženice 

• Peter Galanský, starosta obce Ružindol 

• Ing. Martin Glončák, starosta obce Suchá nad Parnou 

• Ružena Opálková, starostka obce Šelpice 

• PhDr. Július Zemko, starosta obce Špačince 

• Bc. Lukáš Sochor, starosta obce Zavar 

• Mgr. Ľubomír Jedlička, starostka obce Zeleneč 

 

 

 



 
 

 

Činnosť združenia 

Predmetom činnosti združenia je: 

a. príprava spoločného programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja 

(spoločného programu rozvoja obcí) pre členov združenia, ako východiskového 

dokumentu pre tvorbu Integrovanej územnej stratégie a zároveň podmienky čerpania 

nenávratných finančných príspevkov z Európskej únie, v ktorom budú premietnuté 

integrované projektové zámery navrhnuté pre MFO,  

b. príprava vybraných integrovaných projektov pre MFO s cieľom získať nenávratnú 

finančnú pomoc z Európskej únie,  

c. príprava iných spoločných projektov a realizácia rozvojových aktivít vyplývajúcich zo 

stratégie rozvoja územia, programov hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja 

(programov rozvoja obce), 

d. zabezpečenie realizácie schválených integrovaných projektov pre MFO a iných 

projektov a ich spolufinancovanie členmi združenia, 

e. zabezpečenie udržateľnosti projektov podporených z prostriedkov Európskej únie 

v zmysle nariadení Európskej únie, 

f. ďalšie aktivity stanovené Valným zhromaždením združenia. 

 

Cieľ združenia 

Cieľom činnosti združenia je podpora a vytváranie podmienok na spoluprácu členov združenia 

na integrovaných projektoch,  iných spoločných projektoch a rozvojových aktivitách v rámci 

územia členov združenia s využitím finančnej pomoci z prostriedkov Európskej únie. 

 

Činnosti a aktivity v Združení za r. 2020  

V priebehu celej koronakrízy sme pracovali na dokončovaní projektu Sieť náučných chodníkov 

ZOMOT. Každá obec mala iné požiadavky a snažili sme sa v príprave podkladov vyjsť 

všetkým maximálne v ústrety. Pred tlačou sme vždy obsah i fotografie konzultovali 

s pracovníčkami i starostami obcí. Postupne boli vytlačené a nalepené, prípadne hliníkovými 

lištami zabezpečené info-tabule na drevené stojany. K projektu Sieť náučných chodníkov 

ZOMOT budú vytlačené aj brožúry. Na internetovej stránke https://zomottour.eu/ sú zverejnené 

tabule v elektronickej forme, hry a ďalšie informácie sa postupne dopĺňajú. 

Plán udržateľnej mobility (PUM) - na príprave tohto dokumentu sa nepretržite pracuje. Pre 

dodržanie prísnych opatrení sme komunikovali hlavne mailom a stretnutia so spracovateľom sa 

konali formou videokonferencie. Za Združenie posielala riaditeľka kancelárie viacero 

pripomienok (k Vízii, Zberu dát, SWOT analýze, Oznámeniu o strategickom dokumente, 

Prieskumom, Plánu dopravnej obslužnosti, Hlukovému a emisnému mapovaniu, Dopravnému 

modelovaniu), ktoré neskôr celý odborný tím zapracoval do projektu. SWOT analýzu, Oblasti 

https://zomottour.eu/


 
 

zmien a Plán dopravnej obslužnosti kancelária konzultovala aj so starostami. Niektorí z nich 

aktívne prispeli k pripomienkovaniu a k tvorbe kvalitného strategického dokumentu. 

Dňa 14. januára sme opakovane podali žiadosť prostredníctvom oprávneného žiadateľa n.o. 

Biela Hora z výzvy Úradu podpredsedu vlády SR pre investície a informatizáciu na 

financovanie projektu zameraného na podporu regionálneho rozvoja pre subjekty územnej 

spolupráce na rok 2020, ktorý sme nazvali „Napredujeme spoločne“ – vytvorenie plánovaco-

komunikačnej online platformy na podporu spolupráce, výmeny skúseností a napredovania 

celého regiónu. Uvedená žiadosť sa týkala elektronizácie strategických dokumentov členských 

obcí ZOMOT a spoločných strategických dokumentov Združenia.  

Začiatkom mesiaca apríl sme dopĺňali požadované prílohy k žiadosti na Úrad podpredsedu 

vlády SR pre investície a informatizáciu, dňa 21. apríla sme ich odoslali a na konci mesiaca  

máj nám bolo oznámené, že žiadosti z výzvy Podpora regionálneho rozvoja nebudú odborne 

posudzované, pretože výzvu zrušili a nahradili novou, o ktorej kancelária informovala členov 

ZOMOT mailom. V novej výzve boli oprávnenými žiadateľmi iba obce a VÚC. Výzvu sme 

podľa novej príručky prepracovali a zisťovali sme u metodika tejto výzvy, či môže jedna z obcí 

podať spoločný projekt, no žiadosť podaná jednou obcou za skupinu obcí by mala dôvod na 

vyradenie. Preto sme upravenú žiadosť nepodali. Zaujímavosťou v tejto veci bolo, že sa nám 

ponúkol v nej pomôcť bývalý podpredseda vlády SR p. Raši a zhodnotil náš projekt ako veľmi 

dobrý. 

Dňa 21. januára sme na SAŽP v rámci projektu „Obstaranie kompostérov“ poslali potvrdenie 

o neúročení dotačného účtu v roku 2019. Kancelária Združenia riešila v rámci implementácie 

tohto projektu aj Následnú monitorovaciu správu (už tretiu v poradí) k projektu kompostéry, 

ktorá bola následne schválená. 

Riaditeľka kancelárie Združenia sa zúčastnila Konferencie zdravých měst v Olomouci, na 

ktorej bolo odprezentovaných veľa príkladov dobrej praxe. Tie sú motiváciou pre ďalšie 

aktivity a projekty Združenia. 

ZOMOT pomáhalo Obci Bohdanovce nad Trnavou pri podaní žiadosti na projektovú 

dokumentáciu pre projekt cyklotrasa Bohdanovce nad Trnavou – Boleráz, m.č. Klčovany. 

Žiadosť bola úspešná a obci bolo schválených 22 160,- Eur na spracovanie projektovej 

dokumentácie na uvedenú cyklotrasu. 

Na februárovom VZ p. Marián Kasala informoval prítomných Zriaďovateľov Združenia 

o založení a aktivitách Cykloplatformy, ktorých sa pravidelne zúčastňuje aj riaditeľka 

kancelárie ZOMOT. Zároveň podal informácie o aktivitách OZ Bicyglo, ktorej je štatutárom 

a na základe požiadavky jedného zo Zriaďovateľov Združenia ponúkol pomoc pri vyznačení 

cykloturistických trás. K tejto téme bolo 2. marca zvolané aj osobné stretnutie. Stretnutia sa 

zúčastnili zástupcovia SCK Bicyglo, ZOMOT a obcí Ružindol, Cífer a Suchá nad Parnou.  

V súčasnosti je situácia s plánovaným cykloznačením v tejto fáze: Ohľadom cykloznačenia 

plánuje SCK Bicyglo rozbehnúť schvaľovanie v dvoch územiach – jedno územie Malé Karpaty 

a druhé v lokalite obcí Suchá nad Parnou, Zvončín, Ružindol, Cífer, Voderady, Zeleneč 

a Hrnčiarovce nad Parnou. Pôjde o cykloturistické trasy v dĺžke cca 50 km. Prebehlo by 

schvaľovanie na úradoch – životné prostredie a doprava a začne komunikácia s obcami. Po 

odsúhlasení trasovania, zameraní bude spracovaná dokumentácia na osadenie smerovníkov, ich 

výroba a samotné označenie. V blízkej dobe by mal prebehnúť legislatívny proces a vyznačenie 



 
 

cca 20 km trás. Záujem realizovať toto cykloznačenie zo strany OZ Bicyglo je a záleží na 

starostoch obcí, ako aktívne sa k tejto možnosti postavia. 

Kancelária Združenia sa zúčastnila školenia týkajúceho sa novej výzvy Cezhraničnej 

spolupráce INTERREG SR – ČR, ktoré sa konalo u správcu tohto projektu, ktorým je ŽSK. 

Na základe upozornenia jedného zo Zriaďovateľov Združenia na tému spaľovne odpadov 

v Trnave, o ktorej je veľmi dôležité mať informácie aj pre okolité obce, kancelária Združenia 

zisťovala, či a kedy bude projekt spaľovne realizovaný. V priebehu roka sa starostovia 

dozvedeli presné informácie priamo od zástupcov firmy ewia, ktorá svoj zámer odprezentovala 

na júnovom stretnutí členov ZOMOT. Takisto mali starostovia všetkých členských obcí 

ZOMOT možnosť zúčastniť sa exkurzie spaľovní odpadu vo Viedni, ktorú organizovala firma 

ewia.  

Ohľadom Prevencie a vzdelávania v oblasti nakladania s odpadmi a modernej prezentácie obcí 

ZOMOT komunikovalo so zástupcami firmy Ekoinocent. Na Valnom zhromaždení Združenia 

predstavili rôzne infoaktivity v prevencii odpadov a vo vzdelávaní o nakladaní s odpadmi, 

brožúru o odpadoch i interaktívnu knihu pre deti Recyklónia. Zároveň predstavili modernú 

prezentačnú aplikáciu s rozšírenou realitou. Firma Ekoinocent sleduje výzvy, z ktorých by bolo 

možné čerpať finančné prostriedky na realizáciu obdobných aktivít, do ktorých sa členské obce 

ZOMOT majú záujem zapojiť. 

ŽoNFP „Cyklistické prepojenie obcí Trnava - Bohdanovce nad Trnavou – Špačince I. etapa“ 

nebola úspešná iba z dôvodu nedostatku finančných prostriedkov. Po konzultácii so štátnym 

radcom Ministerstva pôdohospodárstva, ktoré je RO tohto projektu nám bolo potvrdené, že 

nami predložená žiadosť je súčasťou zásobníka projektov a čaká sa na navýšenie alokácie na 

výzvu. Pred koncom roka 2020 sme nedostali žiadnu odpoveď a o ŽoNFP Cyklistické 

prepojenie obcí Trnava – Bohdanovce nad Trnavou – Špačince – I. etapa nebolo doteraz 

rozhodnuté. 

Viackrát počas roka sa stretol predseda Združenia a riaditeľka kancelárie s p. primátorom. 

Riešili napr. navýšenie mestského rozpočtu v časti členský príspevok ZOMOT, komunikovali 

o cyklo-projektch, o príprave nového programového obdobia 2021 – 2027, ktoré by malo byť 

nastavené úplne inak ako práve prebiehajúce programové obdobie. Taktiež nás p. primátor 

informoval, že keď budú ukončené všetky rokovania k tejto téme, mesto zabezpečí odborníka 

a zorganizuje  informačný workshop. 

Pripravili sme žiadosť z participatívneho rozpočtu spolu s prílohami a 5. marca sme ju podali 

na TTSK pre projekt „Ružindol 2020 – Kultúra a spoznávanie bez hraníc“. O projektoch sa 

hlasovalo do 15. novembra. Uvedený projekt bol posunutý do hlasovania, ale nedostatočným 

hlasovaním sa nedostal medzi víťazné projekty 

Cez TTSK podala kancelária Združenia i ďalšie dve žiadosti z výzvy Zdravie na zakúpenie 

ekologických pohárov (5250,- €), ktoré by sme v prípade úspešnosti projektu bezplatne 

požičiavali členským obciam a z výzvy Kultúra na vzdelávacie aktivity (1200,- €).  

Malé projekty TTSK z výziev Kultúra a Zdravie boli kvôli koronakríze zrušené. 

Kancelária ZOMOT pripravila aj žiadosť z výzvy Podpora regionálneho rozvoja TTSK. 

Jednalo sa o vyhliadkové veže pre obce Bohdanovce nad Trnavou, Ružindol, Suchá nad Parnou 

a Zvončín. Neskôr prejavila prechodný záujem aj obec Šelpice. Podklady k tejto žiadosti boli 



 
 

elektronicky podané 16. marca. Združenie žiadalo financie na projektové dokumentácie pre 

rozhľadne v obciach. Kvôli tomuto projektu bola riaditeľka kancelárie a štatutár Združenia na 

osobnej obhliadke vyhliadkovej veže Radošinka nachádzajúcej sa pri ceste, ktorá spája obce 

Šurianky a Nové Sady. TTSK zrušil v r. 2020 posudzovanie žiadostí z výzvy Podpora 

regionálneho rozvoja. V tomto prípade to bolo pre kanceláriu Združenia zjednodušením. Obce 

Bohdanovce nad Trnavou a Šelpice sa vyjadrili, že po konzultácii s poslancami záujem 

o výstavbu vyhliadkových veží nemajú a ostatné dotknuté obce napriek opakovaným výzvam 

kancelárie, nedoručili potrebné podklady, takže by projektové dokumentácie nebolo možné 

spracovať. Obec Ružindol, ako jediná sa po zrušení výzvy vyjadrila, že záujem o vybudovanie 

vyhliadkovej veže má a bude na rozhodnutí členov VZ ZOMOT, či si žiadosť na 

vyfinancovanie projektovej dokumentácie a stavby bude obec Ružindol riešiť sama alebo cez 

Združenie. Z výzvy Podpora regionálneho rozvoja obec nie je oprávnená žiadať, Združenie obcí 

mestskej oblasti Trnava áno. 

V máji sme zosumarizovali a zaslali podpredsedníčke vlády cez SO RO MsÚ Trnava zoznam 

prijatých opatrení súvisiacich s COVID-19 a ich finančné vyhodnotenie. 

V júli sme riešili zaktivovanie schránky Slovensko.sk pre naše Združenie. 

V rámci Cezhraničnej spolupráce – Fond malých projektov INTERREG SR – ČR – chcelo 

Združenie riešiť tvorbu a financovanie spoločného prezentačného moderného videa 

využiteľného na oboch stranách – na slovenskej i na českej projektom „Spoznajme sa 

navzájom“. Príprava nebola jednoduchá a spočívala vo viacerých stretnutiach s MAS Jižní 

Slovácko, stretnutiach s odborníkmi, ktorí by spracovávali a vyrábali video i v príprave 

mnohých podkladov k žiadosti. Vzhľadom na súčasnú situáciu nebol projekt posudzovaný  

a bolo nám odporučené sledovať novú výzvu. 

Riaditeľka kancelárie ZOMOT mala spolu s p. primátorom stretnutie s novou krajskou 

cyklokoordinátorkou na TTSK. Po tomto stretnutí sa konalo online stretnutie na TTSK, ktoré 

iniciovalo lepšiu komunikáciu TTSK – mesto – ZOMOT. Záujem o lepšiu komunikáciu 

odprezentovala na tomto stretnutí aj zastupujúca riaditeľka Odboru  stratégií a projektov  

Ing. Katarína Pavličková a riaditeľ kancelárie Zástupcu riaditeľa úradu Mgr. Peter Markovič, 

ktorý na otázku jedného z účastníkov tohto stretnutia, s kým treba komunikovať v prípade 

riešenia akýchkoľvek otázok a krokov týkajúcich sa cyklotrás, odpovedal, že priamo s novou 

krajskou cyklokoordinátorkou p. Silviou Szokolovou, ktorá bola inciátorkou online stretnutia.  

Na žiadosť krajskej cyklokoordinátorky kancelária ZOMOT zaslala mail s informáciami 

o rozpracovaných cyklo-projektoch v obciach MFO. 

Ako v predošlých rokoch, tak aj v roku 2020, ZOMOT zabezpečilo sponzorsky pre Európsky 

týždeň mobility Raňajky pre nemotoristov cez f. DOS Špačince. 

V rámci novej výzvy TTSK Podpora regionálneho rozvoja 2021 sme v novembri 2020 podali 

žiadosť na spoločný projekt „Kvalitné programy rozvoja obcí a ZOMOT“, z ktorého plánujeme 

s odborníkmi riešiť aktualizáciu PHSR a komunitných plánov členských obcí i spoločného 

PHSR ZOMOT s poskytnutím online portálu, ktorý umožní obciam a Združeniu pracovať 

s týmito dokumentmi úplne novým spôsobom. Navyše je to nevyhnutný krok pre nové 

programové obdobie. 



 
 

Zamestnankyne kancelárie ZOMOT sa zúčastnili šiestich kôl online Národnej konzultácie 

k eurofondom 2021 – 2027. Konzultácie boli venované jednotlivým prioritám a informáciám, 

ktoré sa týkali nového programového obdobia. Zároveň kancelária sleduje všetky dostupné 

informácie a online webináre, ktoré sa týkajú nového programového obdobia a komunikuje 

s mestom. 

Z 2 % z daní v r. 2020 získalo ZOMOT cez n.o. Biela Hora na bežné výdavky kancelárie sumu 

vo výške 182,38 €. 

Na Valnom zhromaždení Združenia obcí mestskej oblasti Trnava konaného dňa 24.11.2020 sa 

z dôvodu vzdania sa členstva v Rade Združenia a funkcie podpredsedu Združenia  

Mgr. Kataríny Dudášovej zvolil nový člen Rady Združenia Ing. Tomáš Bartovič, ktorý bol 

zvolený taktiež za nového podpredsedu Združenia.  

Dňa 7.12.2020 bola kancelárii ZOMOT doručená žiadosť o vystúpenie obce Biely Kostol zo 

Združenia obcí mestskej oblasti Trnava. Nakoľko táto žiadosť mala byť podľa Stanov 

Združenia podaná predsedovi Združenia, uvedenú žiadosť sme predsedovi odovzdali na 

decembrovom Valnom zhromaždení Združenia. Podľa Stanov Združenia malo byť členstvo 

Bieleho Kostola ukončené k 31. marcu 2021. Dohodou medzi štatutárom Združenia 

a starostkou obce Biely Kostol bolo dohodnuté vystúpenie k poslednému februáru 2021. 

 

 

Pripravované a plánované projekty, činnosť a aktivity: 

ZOMOT plánuje v r. 2021 pokračovať v spolupráci s organizáciou Trnava Tourism, s mestom 

Trnava a jeho zástupcami, s TTSK, s IPC TTSK, s IPC ďalších krajov, so Zdravým mestom 

Trnava, s n.o. Biela Hora Trstín, s f. PRO ROZVOJ, s f. Ekoinocent, s OZ Cykloplatforma, s 

OZ Cykloklub Byciglo, so ZMOS Bratislava, so ZMO Jaslovské Bohunice a ďalšími podľa 

potreby a činnosti Združenia.  

Združenie bude pokračovať v hľadaní nových možností spolupráce a pomoci pre členské obce 

Združenia a nových aktivít Združenia.  

Združenie bude sledovať a riešiť možnosti zapojenia sa do ďalších grantových schém.  

Združenie bude opakovane riešiť zapojenie Združenia do doteraz neúspešných projektov. 

Združenie pokračuje v implementácii úspešných projektov a v pravidelnej komunikácii s 

členskými obcami Združenia. 

Združenie bude naďalej aktívne riešiť nastavovanie a prípravu nového programového obdobia, 

Udržateľného mestského rozvoja Trnava a Plánu udržateľnej mobility. 

Kancelária ZOMOT sa bude aktívne podieľať na aktualizácii spoločného strategického 

dokumentu, ktorým je PHSR ZOMOT. 

Možnosti spolupráce Kancelária ZOMOT stále monitoruje a hľadá možné príležitosti na 

rôznych úrovniach.  

 

                                      

                                                                                                             zapísala: Adela Peňaková  


